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A  Magyar  Polgári  Egyesület  által  szervezett,  február  9-i  szórványkonferencián
elhangzottakkal kapcsolatban kénytelenek vagyunk ismét leszögezni: a Bihar megyei
RMDSZ egyes politikusainak következetes sajtónyilatkozatai ellenére az Erdélyi Magyar
Néppárt egyetlen politikusának a szájából sem hangzott el olyasmi, hogy a szórványról
le kellene mondani.

Visszataszító médiakampányuk – amit látszólag a szórvány védelmében, valójában a pillanatnyi
politikai  haszonszerzés  érdekében  indítottak  –  nem  más,  mint  újabb  kísérlet  a  Néppárt
politikusainak rágalmazására.

Közismert, hogy az elmúlt két évtized úgynevezett érdekvédelmi politikája nyomán mind a bihari,
mind az erdélyi szórványok magyar közösségei drasztikus fogyatkozást mutatnak. Bár a konkrét
tények önmagukért  beszélnek,  hivatalos képviselőink látszatmegoldásokkal  és az ezekről  szóló
sikerpropagandával áltatják közösségeinket.

Úgy gondoljuk,  az újból  és újból  megismételt  hazugságok helyett  eljött  a tiszta és egyenes
beszéd ideje:

- Az elmúlt két évtizedben a Bihar megyei szórványközösségek lélekszáma közel megfeleződött

-  A  magyar  nyelvű  oktatás  lehetőségét  a  mai  napig  nem  sikerült  rendezni  a  Bihar  megyei
szórványtelepüléseken. Példának okáért a Belényesi-medencében a mai napig nem biztosított a
magyar nyelvű középiskolai oktatás

- Az elmúlt húsz évben dacára a hangzatos kampányígéreteknek még a legelső lépésnek számító
szórványoktatási  stratégiát  sem  sikerült  felmutatni,  nemhogy  működő  elemi  általános  iskolai
szórványoktatási központokat alakítani

-  A különböző kormánypozíciók ellenére sem sikerült  megakadályozni,  hogy az önálló oktatási
intézményhez  szükséges  tanulólétszám  megemelésével  ne  lehetetlenítsék  el  iskoláinkat  a
szórványban.

Elfogadhatatlannak tartjuk, hogy az RMDSZ kudarcaiért az alig másfél éve fennálló Néppártot teszi
felelőssé, mindenféle hazug vádakkal rágalmazva szervezetünket.

Nem  felel  meg  a  valóságnak  az  RMDSZ  azon  állítása,  hogy  a  Fekete-Körös  mente  magyar
önkormányzati  képviselete a Néppárt miatt gyengült volna. Habár a választásokat megelőzően
szükségesnek ítéltük a jelöltállítás  közbeni  egyeztetéseket,  a  Bihar  megyei  RMDSZ semmilyen
kérdésben  nem  volt  hajlandó  tárgyalni.  Ezért  saját  belátásunk  szerint  nem  indítottunk
polgármesterjelöltet egyetlenegy Belényes környéki községben sem. Ennek ellenére sem tudott az
RDMSZ magyar polgármestert állítani az 55 százalékban magyarok lakta Köröstárkányban, vagy a



35 százalékos magyar lakosságú Várasfenesen. Elképesztő módon – 22 év óta először –, Belényes
városában nem sikerült egyetlenegy tanácsost sem mandátumhoz juttatni, holott a hét százalékban
magyarok által lakott városban, az esélyek növelése érdekében, szintén nem indítottunk jelöltet.

Az RDMSZ megyei vezetésének szavahihetőségét mutatja a Belényesújlakkal kapcsolatos rágalmuk
is, ahol egy független magyar jelölt indulása miatt veszettek mandátumot, és nem a Néppárt miatt,
ahogy  ezt  ők  állítják.  Arról  szintén  nem  beszélnek,  hogy  Tenkén  a  Néppárt  mentette  meg
közösségünket a magyar tanácsosi létszám csökkenésétől.

Sajnos politikai alku tárgyává tették egyes szórványtelepülések alpolgármesteri helyeit is. Külön
kiemelnénk  Mezőtelegd  esetét,  ahol  Kiss  Sándor  bársonyszékének  megmentése  érdekében,  a
PSD-vel  kötött  paktum szerint  át  kellett  engedniük  a  magyar  alpolgármesteri  helyet,  amelyet
ráadásul dilettantizmusuknak köszönhetően nem is a PSD, hanem a PDL szerzett meg végül.

Mindezek tükrében ismételten felszólítjuk  a  bihari  RMDSZ-t:  vessen számot  az  elmúlt  időszak
csődös szórványpolitikájával, ne vezesse félre a szórványban élő, jószándékú magyar embereket,
és  fejezze  be  a  Néppárt  szakpolitikusainak  rágalmazását.  A  szórványmagyarság  különös
odafigyelést, sajátos stratégiákat, programokat igényel, ugyanis csak így lehet megszüntetni az itt
élők jellegzetes gondjait, csak így lehet megállítani fogyatkozásunkat.

Az Erdélyi Magyar Néppárt javasolja a szórványkérdés politikamentessé tételét – mint ahogy tettük
ezt egy 2011-es szórványkonferencia alkalmával is –, ugyanis meggyőződésünk, hogy csak széles
körű összefogással állíthatóak meg a negatív folyamatok a szórványban.
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